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Taky občas stojíte před problémem, které akci o nadcházejícím víkendu dát přednost před ji-
nou? Není týdne, aby v našem okolí, jako kdekoliv jinde, neproběhla některá zajímavá kulturní či 
sportovní událost. Jeden víkend jsou např. otevřeny brány, navíc zdarma, většiny hradů a zámků v 
rámci Dnů evropského dědictví, zároveň ten samý termín probíhá např. v Úhercích Západočeská 
hasičská liga, aby o pár kilometrů dále probíhala v Chotěšově tradiční pouť. O týden později se 
uskuteční v Nýřanech atraktivní fotbalové utkání u příležitosti 100 let místní kopané, kam zavítají 
Internacionálové ČR a ten samý den už od rána stojí turisté na startu pochodu Dobřanské 50.

Je dobře, že v dnešní uspěchané, konzumní době si najdeme čas a zúčastňujeme se těchto akcí 
a především své děti seznámíme se zajímavými lidmi, kteří vynikají v jakékoliv lidské činnosti.

Příjemné prožitky z podobných akcí 
v této roční době vám přeje R. Hrdlička

Léto už definitivně za sebou zavřelo vrátka, ale rozloučilo se s námi vskutku nádhernými, slu-
nečnými dny a také první podzimní den jakoby se nechtěl nechat zahanbit. Sluníčko nás po celý 
den krásně hřálo, což někteří využili k výletům, sportu či práci na zahrádce a kolem domu.

Teď však už vládu převzal skutečný podzim a při procházkách přírodou nás zaplavil překrásnou 
barevnou paletou ať už na listech stromů či se můžeme pokochat pohledem na stromy plné zra-
jícího ovoce.                          

I toto období však skončí a ranní mlhy, déšť a sychravo nás přinutí tepleji se oblékat a ač se to 
zdá neuvěřitelné, přemýšlet o dárcích pro své nejbližší na blížící se Vánoce. Možná, že tato zmín-
ka vyvolá úsměv na vašich tvářích, ale za 2,5 měsíce to již bude holá skutečnost. Do Vánoc nám 
totiž zbývá asi 10 týdnů.

Do té doby však toho musíme ještě mnoho zastat a mně dovolte vás pohledem zpět seznámit 
s tím, co se nám podařilo či nepodařilo udělat během uplynulého léta.

Nejvíce starostí nám asi stále dělá výstavba splaškové kanalizace, na které stále práce pokračují 
a to jak na výstavbě hlavních řadů, kanalizačních odbočení, tak i přípojek pro nemovitosti. Sta-
rosti s kanalizací však máte i vy, občané a často se musíme zabývat vašimi oprávněnými po-
žadavky či připomínkami a to pak řešit na tzv. kontrolních dnech s firmami, které celou akci za-
jišťují. Protože se jedná o skutečně rozsáhlý projekt, nezbývá nám nic jiného, než celou akci bed-
livě sledovat a problémy okamžitě řešit. Vás všechny, pak opětovně prosím o trpělivost, než se 
zase např. komunikace uvedou do původního stavu. Projektová dokumentace na rekonstrukci 
místních komunikací se již zpracovává, stejně tak jako dokumentace pro územní řízení a stavební 
povolení k akci „ Zbůch – náves“.

V současné době stále ještě probíhají práce na výstavbě nového travnatého hřiště v areálu TJ 
Baník Zbůch. Práce byla zadána firmě, která provede odvodnění i dokončovací práce na úpravě 
terénu, včetně zasetí trávy. Tím budou vytvořeny myslím dobré podmínky pro asi nejoblíbenější 
sport v obci – fotbal.

Ve fázi příprav je i projektová dokumentace na územní řízení, které připravuje firma Opus IV 
Praha pro lokalitu „Višňovka“, kde je připravována výstavba řadových domů, tří bytových domů 
a několika solitérních RD.

Dokončena byla výstavba kanalizace a vodovodu a plynu v lokalitě v Polní ulici, pro 9 RD. Čeká 
nás ještě dobudovat přívody elektriky a veřejného osvětlení, telefonů a tím by byly práce na in-
ženýrských sítích dokončeny a majitelé stavebních parcel mohou začít se stavbou.

Rovněž byla dokončena plynovodní přípojka pro hasičskou zbrojnici v Červeném Újezdě 
a obec Zbůch požádá o kolaudaci jednak plynovodní a jednak kanalizační přípojky. Dokončit 
zbývá vytápění.

Členové sboru dobrovolných hasičů Zbůch a Červený Újezd se zúčastnili několika soutěží, 
ale především v letních měsících likvidovali několik lesních požárů založených z nedbalosti 
a lhostejnosti.

Bohužel, přesto, že SDH skutečně pra-
cuje velmi aktivně a pomohl již mnohokrát 
zachránit majetek obce či občanů, našli se 
zloději, kteří přímo z požární zbrojnice odcizili 
elektrocentrálu ze zásahového vozidla Avia 
a došlo také k odcizení vysílačky. Celou věc 
šetří Policie ČR a nám nezbývá než doufat, že 
se odcizené věci podaří zajistit. Co však tahle 
krádež znamená pro hasiče při zásahu, nebudu 
dlouze rozvádět.

Během prázdnin pak také proběhl snad už 
tradičně Letní dětský rybářský tábor Čertův 
mlýn v Kladrubech, pro který obec zapůjčila 
multicar a který však hojně sponzorovaly ně-
které firmy z Líní či Zbůchu. Všem spon-
zorům i vedoucím děkujeme a jsme rádi, že 
děti si odpočinuly a nedošlo k žádnému úra-
zu či poranění.

V ZŠ byla během prázdnin provedena úpra-
va rozvodů, regulace a detekce plynu plynové 
kotelny. 

Také jako každým rokem i pro letošní škol-
ní rok 2007/2008 poskytla obec finanční pří-
spěvek ve výši 27 800,- Kč pro ZŠ na úhra-
du bazénu na plavecký výcvik pro žáky 2. 
a 3. tříd.

Na Starém Dole v domě č.p.399 se obyva-
telé rozhodli pro opravu chodníku svépomocí, 
obec jim pak zakoupila stavební materiál.

Pro SDH Červený Újezd jsme zakoupili trav-
ní semeno, které bylo použito na zatravnění cvi-
čiště SDH. Toto cvičiště bylo prodlouženo.

Svaz důchodců ve Zbůchu uspořádal dne 
29. 9. 07 zájezd na zámek Hluboká a do 
Českých Budějovic. Všem organizátorům této 
vydařené akce patří rovněž náš dík. Je třeba při-
pomenout, že tohoto zájezdu se mohli zúčastnit 
i nečlenové svazu. Na celý zájezd pak budou 
všichni účastníci jistě rádi vzpomínat např. 
u kávy a nad pořízenými fotografiemi.

Co se nám však dlouhodobě nedaří, je udržo-
vat pořádek kolem sběrných nádob na tříděný 
sběr. Náměstí od odpadků nestačíme uklízet, 
množí se černé skládky, objevují se odstavené 
vraky. Ke všem těmto nešvarům přibývá ještě 
vandalismus, kde ničením fasád dochází ke ško-
dám na soukromém i obecním majetku.

Po celé léto jsme se snažili sekat trávu prů-
tahem celou obcí, na náměstí, Starém Dole 
i v Červeném Újezdě. Každý to známe, je to 
práce takřka nekonečná. Zde bych chtěl po-
děkovat všem občanům za trpělivost a pra-
covníkům OÚ a zejména pak panu Kozákovi 
za odvedenou práci.
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Informace o výstavbě kanalizaceV závěru svého příspěvku se obracím se 
žádostí na všechny držitele psů, aby je řádně 
zabezpečili u svých nemovitostí tak, aby psi 
nemohli volně pobíhat na veřejném prostran-
ství a případně tak ohrožovat veřejnost. Moji 
žádost prosím neberte na lehkou váhu, často se 
setkáváme s případy psů velmi agresivních, kdy 
dochází napadením k velmi vážným zraněním 
osob. Děkuji za pochopení.

Přátelé, uplynulé období jsem zhodnotil 
a závěrem mi dovolte popřát nám všem 
krásný podzim a z těch světských radovánek 
snad veselé posvícení, které však poslední 
roky upadá hodně v zapomnění a jen starší 
generace pomatuje na jeho bývalou slávu. Tak 
tedy alespoň bohaté houbařské úlovky a hodně 
kulinářských úspěchů při jejich úpravě, neboť 
i tyhle radosti nám podzim přináší.

Josef Skála, místostarosta

Výstavba splaškové 
kanalizace i přes mnoho 
problémů pokračuje dále. 
V současné době jsou již 
projekčně zpracovány 
a odsouhlaseny všechny 
změny tras kanalizační 
sítě, které byly způsobeny 
různými důvody, např. 
špatným podložím v teré-
nu. Přibyly dvě čerpací 
stanice a bylo nutno snížit 
výšku již položené stoky 
v okolí areálu bývalého 
Metferu. 

Kanalizační řady je 
nutno ještě vybudovat v ulici U Školky, ulici 
Plzeňské, 5. května, V Olšinkách, na Starém 
Dole a propojit oblast „Cihelny“ s návsí. Pro-
tože došlo ke zpoždění výstavby kanalizačních 
stok, bylo nutno zahájit výstavbu kanalizačních 

Důležité upozornění
Nově stavěná splašková kanalizace je kanali-

zací oddílnou, to znamená, že do této kanalizace 
je možno vypouštět pouze splaškové vody 
a ne vody dešťové. Dešťové vody je možno 
vypouštět v převážné většině případů do stá-
vající dešťové kanalizace. Po dokončení stavby 
bude provozovatel splaškové kanalizace v obci, 
kterým je společnost 1. JVS České Budějovice, 
přebírat kanalizační řady a přípojky na veřejné 
části ulic. Zároveň provede kontrolu revizní 
šachty, která je dle projektové dokumentace 
většinou umístěna na soukromém pozemku. 
Ostatní případy umístění revizní šachty se 
řeší individuelně. Jestliže bude provozovate-
lem zjištěno, že do splaškové kanalizace jsou 
svedeny dešťové vody z okapů, vystavuje se 
majitel nemovitosti zbytečným nepříjemnos-
tem, které mohou vyústit i v citelný finanční 
postih. Znovu tedy upozorňujeme občany, 
že do nově budované splaškové kanalizace je 
zakázáno vypouštět dešťové vody a po zprovoz-
nění splaškové kanalizace je naopak zakázáno 
vypouštět splaškové vody v jakémkoliv množství 
do dešťové kanalizace. Výsledkem těchto opat-
ření bude, že konečně po x- letech přestanou 

vytékat splaškové vody v jakékoliv koncentraci 
do Zálužského potoka.Tím každý z nás přispěje 
svým dílem ke zlepšení životního prostředí, což 
je hlavním cílem této akce.

přípojek z důvodu dodržení konečného termínu 
stavby, přestože jen nepatrná část kanalizač-
ních stok je funkčních a odvádí splaškové vody. 
V současné době provádějí čtyři stavební party 
na území obce výstavbu kanalizačních odboček 

na veřejné části ulic 
a všichni majitelé nemo-
vitostí jsou  průběžně 
informován i, zda se 
mohou napojit na kana-
lizační řad či nikoliv. 
Samozřejmě, že stavba 
takovéhoto rozsahu se 
neobejde bez různých 
těžkostí a potíží, proto 
se mohou občané kdy-
koliv obrátit na starostu 
nebo místo starostu se 
svými problémy, které 
jim v rámci svých mož-
ností pomůžeme rádi 
vyřešit.

Jiří Hájek, starosta

Upozornění 
pro majitele ČOV

V zákoně č. 254/2001 Sb., vodní zákon, 
je kromě jiného v § 15 odst. 1 uvedeno:

§ 15 Stavební povolení k vodním dí-
lům  odst. 1) K provedení vodních děl, k je-
jich změnám a změnám jejich užívání, jakož 
i k jejich odstranění je třeba povolení 
vodoprávního úřadu. Slouží - li vodní dílo 
k nakládání a vodami a je-li vydání tohoto po-
volení k nakládání s vodami třeba, lze jej po-
volit, bylo-li povoleno odpovídající nakládání 
s vodami nejpozději současně s povolením stav-
by vodního díla.

Z výše uvedeného vyplývá, že při napojení 
splaškových vod z jednotlivých nemovitostí do 
kanalizace (zrušení ČOV), jsou majitelé čistíren 
odpadních vod povinni požádat příslušný vodo-
právní úřad o odstranění vodního díla. Zrušení 
ČOV může proběhnout dvojím způsobem:
a) majitel zlikviduje celou ČOV. V tomto pří-

padě požádá vodoprávní úřad o odstranění 
celého vodního díla - ČOV.

b) majitel si ponechá skelet ČOV, který bude 
užívat jako nádrž pro dešťovou vodu. V tom-
to případě požádá vodoprávní úřad o od-
stranění pouze technologické části vodního 
díla - ČOV.
Příslušným vodoprávním úřadem je:
 Městský úřad Nýřany
 pracoviště Plzeň
 odbor životního prostředí
 Americká tř. 39
 304 66 Plzeň

Pro podání žádosti nejsou tiskopisy. Žadatel by 
ve své žádosti neměl zapomenout uvést číslo 
jednací povolení a  připojit jeho kopii.

Gratulujeme !
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Kronika praví:
 Místní národní výbor ve Zbůchu usnesl se ve své schůzi dne 16. 

června 1945 požádati zemskou školní radu v Praze o znovuzřízení 
mateřské školy ve Zbůchu.

Jako důvod uvedl: „Řádný průběh žňových prací nutně žádá všech, 
aby i po příchodu ze svého normálního zaměstnání pomohli v po-
lích. Matkám musí býti usnadněno, aby mohly pomáhat na žňových 
pracích.“

Bylo rozhodnuto. 

Mateřská škola bude umístěna ve školní budově 
a bude míti k užívání 3 místnosti.

 Obec v té době čítá 1900 obyvatel a k docházce 
je předběžně zapsáno 61 dětí.

20. 9. 1945 byla zřízena mateřská škola 
o jednom oddělení s polodenním péčí.

 Tato mateřská škola byla pod společnou správou 
se školou obecnou. 

 Pedagogickým správcem byl jmenován Josef Fišer 
řídící učitel obecné školy.

Pro vzrůstající počet zájemců ze strany rodičů navrhl pedagogický správ-
ce zemské školní radě v Praze zříditi druhé oddělení mateřské školy v bu-
dově Ústřední Matice Školské v domě č.p.133  kde bylo původně umís-
těno jedno oddělení mateřské školy až do násilného obsazení Zbůchu 
okupanty. Zemská školní rada žádosti vyhověla a od října 1945 povolila 
zřízení druhého oddělení mateřské školy. To však bylo záhy přemístěno 
do školní budovy čp. 300.

Historie v letopočtech:
1949 Mateřská škola je osamostatněna a správou školy je pověřena paní 
učitelka Štěpánka Zázvorková.
Již ve školní roce 1947/48 zavedla na škole paní učitelka Štěpánka Zá-
zvorková krásnou tradici maňáskového divadla pro děti. Sama zhotovila 
různé figurky a každý týden s druhou učitelkou dětem hrály maňásková 
představení. Děti z něj měly velikou radost. Stejně  jako i naše děti dnes, 
kdy se snažíme v této tradici pokračovat.
1950 V tomto roce se objevuje nutnost zřídit oddělení s celodenní 
péčí. Pro tyto účely je upravena dřevěná budova na pozemku bývalé 
cihelny.
1951 Učitelky vypracovaly půlroční rámcový plán práce v mateřské ško-
le. Tento plán uvádí v činnost měsíční plány. 
1952 V tomto roce je ve všech mateřských školách zavedeno povinné 
zaměstnávání dětí. 
Z instituce pečující o děti zaneprázdněných matek se rázem stává ško-
la v pravém slova smyslu.
Děti se na činnosti dělí do skupin, jsou jim ukládány úkoly se zřetelem 
k cíli výchovy. Individuální péče zajišťuje, že odcházející děti do národní 
školy jsou na další práci svědomitě připravovány.
1953 Přichází v platnost příručka „Mateřská škola“, kde jsou jasně vy-
značeny úkoly, cíle a metody práce ve všech výchovných oborech.
1955 Od tohoto roku se závod Prefa Zbůch zavazuje k patronátu nad 
mateřskou školou. Dlouhodobě se podílí na zvelebování mateřské ško-
ly. Patrony mateřské školy se postupem času stávají také DOM Zbůch 
(1963) a po jeho zrušení (1977) Koncernový podnik ZUD Zbůch. Tito 
patroni pomáhají MŠ jak materiálně tak i finančně. ZUD umožňuje dlou-
hodobě dětem ozdravné pobyty v rekreačním zařízení Pivoň. Od roku 
1988 zajišťuje ČSD VD Týnec dopravu dětí na různé akce podnikovým 
autobusem zdarma.
1957 Výstavba bytových domů na Dolu obránců míru přináší zvýšený 
počet dětí předškolního věku v obci.
Do mateřské školy jsou přijímány pouze děti zaměstnaných matek.
1958 Začíná sledování výslovnosti dětí, je podchycena vadná výslovnost 
a rodičům je doporučována logopedická péče.
V MŠ jsou upraveny podkrovní místnosti pro spánek dětí.
1960 Zrušením okresu Stod je obec Zbůch připojena k okresu Plzeň – se-
ver. Je vytvořeno několik metodických úseků. Úsek Zbůch zahrnuje ma-

teřské školy Sulkov, Líně, Týnec a Úherce. Nové osnovy přináší i změny 
v práci učitelek – plány práce na 14 dnů s rozpisem na každý den.
1961 Důraz je kladen na správný tělesný vývoj a pobyt dětí na čer-
stvém vzduchu. 
V MŠ jsou zaváděny pravidelné fysminutky.  V tomto smyslu je upra-
ven i režim dne dětí.
1963 Mimo budovu MŠ je zřízeno 3.oddělení – v bývalé ubytovně pro 
brigádníky  DOM.
DOM se podílí na vybavení tohoto oddělení kam dochází 30 dětí.
V plánování výchovné práce se objevuje konkrétní úkol, pak náplň.
1965 Mateřská škola je v době prázdnin přestěhována do bývalého Do-
mova brigádníků ve Zbůchu. (Budova dnešní MŠ.)
Zde jsou zřízeny 3 třídy, herna, ložnice, jídelna, ředitelna, 2 šatny, umý-
várna. Veškeré práce na úpravách provedli zaměstnanci DOM zdarma. 
Obec zajistila nábytek a vybavení.
Od tohoto roku prochází budova mateřské školy postupně celkovou re-
konstrukcí a úpravami. 
Ty jsou v roce 2006 završeny přístavbou sociálního zařízení pro tří-
du C.
1966 Pro malý počet dětí je zrušena MŠ v Týnci.
1968 Přechod na 5-ti denní pracovní týden.
Začíná období kdy výročí střídá výročí. Toto období přineslo mateřským 
školám novou koncepci práce. Škoda jen že se zbytečně přebíraly metody 
školní práce a na děti jsou postupně kladeny nepřiměřené nároky.
1977 Navázání úzké spolupráce se ZŠ při přechodu dětí do 1. třídy 
ZŠ.
Probíhají pravidelné společné aktivy pro rodiče s učitelkami prvních 
tříd.
1981 K docházce je zapsáno 95 dětí. V historii školy nejvyšší počet!
Od tohoto roku se předškolní děti každoročně účastní předplavecké vý-
uky v plaveckém bazénu v Plzni.
1990 Nové pojetí předškolního vzdělávání. Ve škole jsou tři věkově smí-
šené třídy. Vzdělávání dětí vychází z prožitkového stylu učení formou tý-
denních námětů. 
Režim dne je upraven dle potřeb dětí. Postupně je odbourán spánek 
předškolních dětí.
Probíhá cílená péče o tyto děti před vstupem do 1.třídy ZŠ s využitím 
„Metody dobrého startu“.
2003 Od 1.1. se stává Mateřská škola POHÁDKA Zbůch samostatnou 
příspěvkovou organizací s právní subjektivitou. Zřizovatelem je obec 
Zbůch.

Vedení mateřské školy:
pedagogický správce
1945 – Josef Fišer -  řídící učitel obecné školy
ředitelky
1949 – Štěpánka Zázvorková
1960 – Anna Zázvorková
1973 – Věra Švehlová
1975 – Jana Zemanová
1990 – Bc.Naděžda Bacíková

Dnešní realita:
Předškolní vzdělávání vychází z „Rámcového vzdělávacího pro-

gramu pro předškolní vzdělávání“. Ten vymezuje hlavní po-
žadavky, podmínky a pravidla pro institucionální vzdělávání dětí před-
školního věku. 

Rámcové cíle:
1. rozvíjení dítěte, jeho učení a poznávání
2. osvojení základů hodnot, na nichž je založena naše společnost
3. získání osobní samostatnosti a schopnosti projevovat 

se jako samostatná osobnost působící na své okolí
Každá mateřská škola vytváří a realizuje svůj  „Školní vzdělávací pro-

gram“  který je pro danou školu závazný a je přizpůsoben individuálním 
podmínkám školy.

Předškolní vzdělávání je dle zákona prvopočátkem a právoplatnou 
součástí celoživotního vzdělávání člověka.

Předškolní vzdělávání v obci Zbůch po roce 1945
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PRVNÍ ŠKOLNÍ DEN 
NAŠICH PRVŇÁČKŮ

Slavnostně, za přítomnosti starosty naší obce, pana Ing. Jiřího Hájka, 
zástupce ředitele základní školy, paní Blanky Hájkové, rodičů a prarodičů, 
začal první den nového školního roku pro naše prvňáčky.Paní třídní 
učitelka Kateřina Zálešáková přivítala 21 nových žáků. 

Zájmová
mimoškolní činnost 

I v letošním školním roce byly v měsíci září otevřeny mimoškolní krouž-
ky s různou tématikou:

Vedoucí: Název kroužku: Den a čas:

Blanka Hájková Volný internet Pondělí 12.30 - 13.30 hod.
Štěpánka Adamová Práce na PC Pondělí 13.30 - 14.25 hod.  
Martin Šprysl Florbal Úterý 16.00 - 18.00 hod.
Eliška Vilánková Aj pro malé Středa 11.40 - 12.35 hod.
Irena Svobodová Práce na PC Středa 13.40 - 14.25 hod.
Štěpánka Adamová Ml. přírodovědec Čtvrtek 12.40 - 13.30 hod.
Kateřina Zálešáková Pohybové hry Úterý 11.40 - 12.35 hod.
Martin Šprysl Míčové hry Úterý 18.00 - 19.30 hod. 

Dále na naší ZŠ probíhá výuka na hudební nástroje, kterou zajišťuje 
Základní umělecká škola Nýřany. 

A také zde provozuje činnost i Dům dětí a mládeže Nýřany:

Chvostová Michaela Dovedné ruce Čtvrtek 14.00 - 15.30 hod.
Šprysl Martin Míčové hry Pondělí 17.00 - 19.00 hod.

Ze strany dětí je jako již každoročně o kroužky zájem.
B. Hájková, ZŠ Zbůch

Internet v knihovně
Je nepopiratelné, že internet je v současné době strašně silné médium 

a rychlý zdroj informací.
Určitě není novinkou, že v dnešní době se knihy dostávají na okraj 

zájmu. Mládež dává přednost surfování po internetu. Přizpůsobují se 
také knihovny.

V knihovně ve Zbůchu je u dětí velký zájem o internet. Pokles zájmu 
dětí o půjčování knih jsme zatím nezaznamenali. Knihovna se díky in-
ternetu stává informačním centrem. Všichni na internetu mohou na-
čerpat informace ze všech oblastí svého zájmu.

Knihovna ve Zbůchu také uvažuje o webových stránkách, kde si občané 
budou moci vyhledat požadovanou knihu, ale také si ji zamluvit.

Knihovna je otevřena:  Úterý 15.30 - 18.00  hodin
                                  Pátek 15.30 - 18.00  hodin

Horová Kateřina

Uvítání nových občánků:
manželé EISENHAMMEROVI s dcerou Annou

manželé BERANOVI se synem Danielem

manželé MELČOVI se synem Štěpánem 

manželé SOBOTKOVI s dcerou Lucií

pan Jedlička a paní Černá se synem Tomášem

manželé PROKOPOVI  se synem Martinem          

manželé KERECMANOVI s dcerou Karolínou

Michal Duna a Marie Bulířová se synem Michalem

manželé LANGMAJEROVI s dcerou Hanou

manželé TESAŘOVI se synem Ondřejem

NAŠI JUBILANTI
Červenec Ilona Lišková
 Josef Koudele
 Josef Gürtler
 Věra Hajšmanová
 Josef Procházka

Srpen Miloslava Fremundová
 Emilie Bacíková
 Danuše Nováčková
 Karel Mašat
 Věra Ryliaková
 Bohumil Šindelář
 Růžena Herejková

Září Marie Susedíková
 Marie Basarabová
 Václav Zeman

MAJITELÉ ZAHRÁDEK
POZOR  !!!
Upozorňujeme, 

že od 1. října se platí zahrádky 
a každý je povinen přinést smlouvu 

ke kontrole.  
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Objev z rodu převratných
„Chcete-li poznat a pochopit přesné složení 

geopolymeru určitého nerostu, nehledejte od-
pověď v chemii či fyzice, nýbrž v historii a fi-
lozofii“, tvrdí Joseph Davidovits. Podle jeho te-
orie je nutné co nejpřesněji prozkoumat vývoj 
daného nerostu od „velkého třesku“ až po sou-
časnou podobu. Pokud se podaří podrobně po-
psat všechny fáze vývoje nerostu, všechny che-
mické a fyzikální procesy uvnitř hmoty, a do-
jít přesně k výslednému chemickému složení, 
máme vyhráno. Pak už jen stačí přidat urych-
lovače chemických reakcí a získáme geopolymer 
zcela konkrétního nerostu, který nelze běžnými 
prostředky rozeznat od originálu. Ten objev je 
převratný, ale zároveň v sobě skrývá i riziko zne-
užití. Umožňuje například sériovou výrobu věr-
ných, od originálu běžnými technikami zkou-
mání nerozeznatelných  replik uměleckých před-
mětů. Pozitivní využití je nasnadě: restaurování 
soch či architektonických památek. Rizikem je 
padělání a růst černého trhu.

  Vzpomínky na budoucnost
Geopolymery ovšem nabízejí daleko širší 

a různorodější uplatnění. Pro svou extrémní 
odolnost mohou sloužit jako vynikající izo-
lace a stavební materiál. První aplikace ve sta-
vebnictví pocházejí z let 1972 – 76, kdy byl ge-
opolymer nanášen na dřevotřískové desky, aby 
zvýšil jejich ohnivzdornost. Geopolymerní ce-
ment Parament byl použit například na opravu 
letištní plochy v Los Angeles. V brzké době lze 
očekávat využití geoploymerů při výstavbě sil-
nic, mostů, budov a jiných původně betonových 
staveb. Už nyní se tento materiál využívá rovněž 
na výrobu výfukového potrubí vozů Formule 1, 
nebo tepelných štítů pro raketoplány. A do bu-
doucna může být velmi podstatná stabilizace 
nebezpečných a radioaktivních odpadů pomocí 

geopolymerních matric (tzv. solidifikace) nebo 
schopnost zpracovat jako surovinu pro výrobu 
geopolymerů odpadní produkty z teplárenských 
a energetických provozů (tvrdí to výzkumný pro-
jekt GEOASH).

Zapomeňte na beton
Co je předností geopolymerů ve srovnání 

s betonem?Výrazně vyšší pevnost v tlaku. 
Standardní portlandský cement odolává asi 30 
Mpa(megapascalům), speciálně upravený až 
60 Mpa, geopolymer přibližně 100 Mpa. Ne-
zanedbatelná je rovněž značná odolnost proti 
ohni a kyselému prostředí, ale také podstatně 
ekologičtější způsob výroby. Při běžné výrobě 
geopolymerů vzniká šestkrát méně oxidu uh-
ličitého, než při výrobě cementu.

Dovolte malý exkurz: při výrobě jedné tuny 
cementu unikne do ovzduší stejné množství CO2 
- rovněž jedna tuna! V absolutním vyjádření tak 
výroba cementu v roce 2005 celosvětově vy-
produkovala 1,8 miliardy tun CO2. Současná 
produkce cementu tvoří osm procent všech 
emisí, které mají na svědomí skleníkový efekt 
a vznik ozónové díry - a přesto se počítá s růs-
tem potřeby cementu na celosvětovém trhu již 
do r. 2020 na dvojnásobek. Jako jeden z vý-
znamných prostředků řešení hrozící ekologické 
katastrofy se nabízejí právě geopolymery. Je 
utopií, že by beton okamžitě nahradily, ale mo-
hou účinně pokrýt zvýšení poptávky. Nedosti 
na tom. Na světě existují ložiska pro výrobu ge-
opolymerů, která se už nemusí aktivovat (tedy 
tepelně zpracovat při teplotě 600 - 700 oC). 
Znamená to, že pak při výrobě geopolymerů 
nevznikají žádné emise.

V tuto chvíli jsou známá dvě taková ložiska. 
První se nachází v Austrálii, druhé v České re-
publice (ve Zbůchu).  Konec 2. části

Vít Straňák – autor článku

OD PYRAMID K RAKETOPLÁNU   ČÁST 2.

STROM ROKU 2007
V minulém čísle Zbůšského zpravodaje 

jsme vám oznámili, že naše obec se přihlásila 
do ankety – Strom roku 2007. Tuto anketu 
vyhlašuje (už šestým rokem) Nadace Partnerství, 
která má sídlo v Brně. Soutěže se v letošním 
roce zúčastnilo všech 13 krajů, včetně Prahy 

a celkem bylo přihlášeno 89 stromů.Nejvíce 
stromů přihlásil Jihomoravský kraj – 19, nejmé-
ně Královehradecký, Pardubický, Středočeský 
a Ústecký kraj po 3 zástupcích. Z našeho, 
Plzeňského kraje přišlo 5 přihlášek. Bohužel, 
náš buk se nedostal do finálové 12

Zde jsou výsledky nejlepších :
Název stromu Obec Okres Kraj        
Stojanova lípa                   Beňov                                 Přerov Olomoucký
Lípy ve Staré Lysé Stará Lysá Nymburk Středočeský
Hrušeň v Hrachovišti Hrachoviště u Třeboně J. Hradec Jihočeský
Prosetínský dub Prosetín Žďár n./S. Vysočina
Buk na Bařince Velké Karlovice Vsetín Zlínský
Školní buk Jablonec n./N. — „ — Liberecký
Stolanský javor Stolany Chrudim Pardubický
Lípy ze Sedliště St. Sedliště Tachov Plzeňský
Polomská lípa Velká Polom Ostrava Moravskoslezský
Platan na Kociánce Brno Brno-město Jihomoravský
Sokolské lípy Spořilov Praha Praha
Švandova lípa Strakonice Strakonice Jihočeský

Začíná hlasování 
v anketě 

Strom roku 2007
Výsledky hlasování 

v anketě Strom roku 2007 
budou slavnostně 

vyhlášeny 20. října

Od počátku srpna až do 11. října mohou 
lidé zasílat své hlasy 12 finalistům celostátní 
ankety Strom roku 2007, kterou pořádá Na-
dace Partnerství. Výtěžek hlasování putuje 
do veřejné sbírky na podporu výsadeb stro-
mů a péče o ně. Strom roku 2007 bude slav-
nostně vyhlášen na den stromů 20. října. Zá-
štitu nad celým projektem převzal ministr 
životního prostředí Martin Bursík. Anketa 
Strom roku 2007 má 12 finalistů, o jejich 
dalším postupu nyní rozhoduje veřejnost. 

Hlasy „svému“ stromu mohou lidé zasílat od 
1. srpna do 11. října třemi způsoby: zasláním 
dárcovské SMS ve tvaru DMS STROM1–12 
(podle čísla finalisty) na telefonní číslo 87 777, 
pomocí hromadných hlasovacích archů, kte-
ré je možné objednat na internetových strán-
kách programu Strom života Nadace Part-
nerství, nebo prostřednictvím hlasovacích 
kuponů vycházejících ve vybraných časopisech 
a novinách. 

Hlasování je zpoplatněné a výtěžek z hla-
sování poputuje do veřejné sbírky na výsadbu 
stromů a péči o ně. Každý, kdo se rozhodne za-
slat svůj hlas, tak současně přispěje na zkrášle-
ní české krajiny. 

„V loňském roce přibylo do veřejné sbírky 
díky anketě Strom roku 200 tisíc korun. Z této 
částky Nadace Partnerství podpořila výsadbu 
7 alejí a stromořadí a rekonstrukci 3 parků,“ 
uvedla Klára Slámová z Nadace Partnerství. 

Výsledky hlasování v anketě Strom roku 
2007 budou slavnostně vyhlášeny 20. října 
během Koncertu pro stromy, na kterém vy-
stoupí Bratři Ebenové. „Odměnou pro vítězný 
strom bude jeho odborné ošetření, které pro-
vede zahradnická firma Eden na jaře příštího 
roku. Pokud bude strom zdravý, vysadíme za 
ušetřené peníze nové stromky v jeho okolí,“ 
dodala Slámová. 

Zpracoval: R.Hrdlička
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POVODNĚ  -  2002
ZBŮCH / METLY  2007

Letos je tomu pět let, kdy celá naše země prožívala těžké období. Záplavy způsobily nesmírné 
škody jak materiální, tak i, bohužel, došlo i ke ztrátám na životech.

Mezi nejvíce postižené obce v našem širokém regionu patřila Předmíř, resp. její část Metly.

 Zřítilo se přes 20 domů a obec nejvíce 
potřebovala finanční prostředky.

Obecní úřad ve Zbůchu se tehdy rozhodl 
správně, když zorganizoval sbírku, jejíž 
výtěžek byl přímo do této obce doručen.

Během necelého týdne se mezi občany 
a podnikateli ve Zbůchu vybrala částka 
91.900.- Kč.

Navíc Obecní úřad ve Zbůchu věnoval, 
v rámci rozpočtu na r. 2002, této obci na 
okrese Strakonice částku 20.000.- Kč.                    

R.Hrdlička

moci nám. Ať to bylo formou sbírek, jejichž 
rozsah předčil všechno očekávání a podíleli se 
na nich jednotlivci, firmy a organizace nejen 
z okolí, ale vlastně z celé republiky, Evropy, 
krajané z USA a Austrálie. Všem jsme vděč-
ni, ať to byla pomoc finanční, materiální či 
duševní. Netroufám si někoho jmenovat, pro-
tože bych na dalšího zapomněl a také proto, 
že svým způsobem má stejnou hodnotu pa-
desátikoruna od babičky, která si ji „utrhla“ 
z důchodu a sto tisíc od prosperujícího pod-
nikatele, příspěvek od souseda či dar od fot-
balového reprezentanta... Díky všem!

Další formou pomoci byla obrovská pomoc 
fyzická. Neuvěřitelný kus práce zde odvedla ar-
máda - záklaďáci i vojáci z povolání, hasiči - ať 
profesionálové či dobrovolní i jednotliví dob-
rovolníci z různých koutů naší země.

Nesmím zapomenout ani na firmy, které se 
následně podílely na obnově území, a z nichž 
většina odvedla bezchybnou práci.

Jak jsem v předchozích řádcích uvedl - ne-
troufám si jmenovat, protože jen za první dva 
měsíce po povodni se různou formou podílelo 
na pomoci přes šest tisíc subjektů...!!!

Nemohu nezmínit ani zásluhy tehdejšího 
Okresního úřadu a Krajského úřadu, kteréžto 
nám vycházeli vstříc. Pochopitelně nelze za-
pomenout ani na téměř celou tehdejší po-
litickou reprezentaci našeho státu v čele s pre-
zidentem a na média, která vlastně s naší tra-
gédií seznámila celý svět. Při všem tom neštěstí 
si uvědomujeme, že naší „výhodou“ bylo to, 
že jsme byli „jedni z prvních“. Na stejná mís-
ta a ve stejném rozsahu, kam se dostaly in-
formace o nás už bohužel nedorazily informace 
ze Lnář, Tchořovic, Blatné Buzic, Bezdědovic 
a dalších...

Nu, ale na druhé straně jsme si také do-
kázali, co vše lze udělat když se opravdu chce 
a člověk není svazován spoustou leckdy ne-
smyslných byrokratických předpisů, zvyků 
a nařízení.

Poznali jsme,  jak nám ukazují i historické 
zkušenosti, že když je nouze a „teče do bot“, 
dokáží se spojit a táhnout za jeden provaz té-
měř všichni „napříč politickým spektrem“, 
bez rozdílu přesvědčení či vyznání.

Prokázalo se, že v naprosté většině lidí lze 
nalézt spoustu slušnosti, dobra, porozumění 
a ohleduplnosti, a proto je následně mno-
hokrát silně frustrující setkání s nepříjemným 
a byrokratickým úředníkem, chronickým „stě-
žovatelem“, nepravdivě píšícím novinářem 
(např. z MF Dnes) či řešení malicherností 
ze kterých vznikají „žabomyší války“.

No, nyní, pět let po povodni se spousta 
věcí hodnotí z odstupem. I já si uvědomuji, 
že spousta věcí se mohla udělat jinak, leckdy 
třeba lépe, ale v globálním pohledu si myslím, 
že úkol před který jsme byli postaveni se po-
dařilo splnit, a ještě jednou bych chtěl za všech-
ny, kteří byli povodní postiženi i za sebe po-
děkovat aspoň touto formou každému, kdo se 
na odstraňování následků povodně v obci Před-
míř a její části Metly podílel a podílí.

Děkuji
Karel Palivec

starosta obce Předmíř

V těchto dnech vzpomínáme páté 
výročí události, která výrazně zasáhla 
do životů a osudů všech, ať už se jich 
dotkla přímo, či nepřímo - povodeň 
v srpnu 2002.

S odstupem času se setkáváme i s názory typu 
„vždyť vám vlastně povodeň pomohla - máte 
nové domy, nový vodovod, kanalizaci atd...“. 
K tomu bych řekl toto: Je pravdou, že možná 
80-90% postižených povodní bydlí v lepších 
podmínkách než před ní, avšak 99% by raději 
bylo ve svém „starém stavení“, v místech kde 
prožili dětství, mládí a která byla spojena se 
vzpomínkami na předky....

Následky povodně 
(nemluvím o psychic-
kých záležitostech) se 
podařilo odstranit mys-
lím v rekordně krát-
ké době. Vlastně při 
3.výročí v srpnu 2005 
jsme mohli de facto vy-
hlásit konec „Operace 
obnova“. Je téměř ne-
uvěřitelné, že první 
lidé, které povodeň v 
srpnu připravila o do-
movy se v polovině 
prosince téhož roku 
stěhovali do pěkných 
nových „povodňových“ domků. 

Takový rozsah akce, která jen z veřejných 
prostředků a sbírek stála téměř 100 milionů ko-
run (to jsou peníze, které prošly obecním roz-
počtem, další miliony - ať ze sbírek, pojistných 

plnění či úspor byly proinvestovány soukromými 
osobami) by se za „normální“ situace myslím ně-
kolik let plánoval a připravoval, a dalších spous-
tu let realizoval.

Takto jsme jakoby byli vhozeni do vody, bez 
příprav, znalostí a zkušeností a bylo otázkou, 
jak se s tím vyrovnáme. Myslím, že jsme obstá-
li, ale stálo to mimo peněz také spoustu úsilí, 
nervů, dramat a probdělých nocí.

Vlastně já sám jsem 12.srpna ráno vylezl 
z traktoru (starostu dělám od r. 1994, ale do 
r.2002 to byla funkce neuvolněná, při práci 
v zemědělství...) a víc se do něho nevrátil. Těž-
ko se vžít „nezasvěcenému“ do situace kdy vi-
díte, že se k vám upírá spousta naděje od spous-

ty zoufalých lidí, a člověk ač sám neví kudy kam 
a co dřív, nesmí to dát najevo.

To vše, co se nám podařilo vybudovat je i ob-
rovskou zásluhou konkrétních i „bezejmenných 
lidí“, kteří se různým způsobem podíleli na po-
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Sluncem prozářený chotěšovský klášter při-
vítal v sobotu 4. srpna 2007 ve svých rozlehlých 
zahradách a historických budovách rekordní po-
čet návštěvníků. Benefiční akci Večer pro kláš-
ter Chotěšov V. podpořilo svou návštěvou rov-
ných 1500 návštěvníků a tak společně s or-
ganizátory, účinkujícími a dalšími dobrovolníky 
se zde sešlo celkem 1702 lidí, kteří tento kláš-
ter nejen oživili, ale také přispěli k jeho obnově 
a záchraně. Z vybrané částky 85 460,- Kč, bude 
po odečtení nákladů na akci věnována částka 
10 000,- Kč na sbírku Kup si své okno a další 
část finančních prostředků pokryje náklady dob-
rovolníků z občanského sdružení Chotěšovská 
vlna, kteří v chotěšovském klášteře vykonávají 
bezplatné brigády především spojené s údržbou 
klášterních zahrad. Také díky této akci může 
naše občanské sdružení zdárně fungovat, jelikož 
vybrané vstupné poslouží také ke krytí nákladů 
spojených s chodem našeho sdružení.

Zahájení celé akce probíhalo v místech pří-
značných pro chotěšovský klášter, neboť ještě 
v 19. století v těchto místech stával majestátní 
gotický kostel sv. Václava a stačí pouze pár de-
setiletí nezájmu a  lhostejnosti a z chrámu sv. 
Václava nezůstalo téměř nic.

Naději na lepší časy přítomným návštěvníkům 
ve svých vystoupeních připomněli místopředse-
da Senátu Parlamentu České republiky Ing. Jiří 
Šneberger, který již po třetí nad touto akcí pře-
vzal záštitu, poslanec PČR Jan Látka, senátor 
MUDr. Richard Sequens a starostka obce Cho-
těšov Jaroslava Mathesová. Jednání, které pro-
běhlo v budově konventu, o záchraně a bu-
doucím využití kláštera, se také zúčastnili ná-
městkyně hejtmana Plzeňského kraje Mgr. Olga 
Kalčíková, pod jejíž záštitou se také tato akce 
konala, starosta Dobřan pan Jaroslav Sýkora a 
starosta Hartmanic pan Jiří Jukl. 

Bez podpory grantů a dotací by ovšem celá 
tato akce byla ztrátová a proto velmi děkujeme 
za finanční podporu Plzeňskému kraji, měs-
tu Plzni a Mikroregionu Radbuza. Za ocho-
tu a laskavý přístup děkujeme také našim me-
diálním partnerům z Rádia Šumava, Českého 

rozhlasu Plzeň, Radia Proglas, Katolického tý-
deníku a Plzeňského deníku. Velkou měrou se 
na rekordní návštěvnosti podílely také další mé-
dia: zpravodaje, časopisy, týdeníky… Všichni 
pořadatelé a organizátoři, účinkující a skupiny, 
kapely i přednášející tuto 
akci podpořili bez ná-
roku na honorář a pro-
tože se celkem jedná 
o 202 nadšenců, kte-
ří věnovali svůj čas a 
mnohdy i své peníze, 
aby podpořili myšlenku 
záchrany a obnovy cho-
těšovského kláštera, za-
slouží si všichni náš vel-
ký obdiv a uznání. 

Na programu ce lé 
akce se podíleli: sku-
pina historického tan-
ce Arvena, skupiny his-
torického šermu v čele se 
skupinou EQUITES Co-
ronae Carolinae, Plzeňští střelci, hudební sku-
piny: VaBiVod, Kramersias, Slyšíme ryby, go-
tická a renesanční hudba Gutta, skupina his-
torického šermu Dobrohost, Ing. arch. Jan Sou-
kup, pan Josef Řehák sen., slečna Halka Krač-
merová, panové Vojtěch Klimt a Luděk Zmrz-
lík. Oživené prohlídky pro nás připravili dob-
rovolníci a členové Dramatického kroužku Sa-
lesiánského střediska mládeže Plzeň. Zuzana 
Fialová a Marie Švejdová jsou autorkami scé-
náře k těmto prohlídkám, které divákům při-
blížily život v klášteře v průběhu několika sta-
letí. Částí běžně nepřístupného barokního skle-
pení nás provázeli pan Václav Celer  a pan Jan 
Fictum, kteří návštěvníkům vysvětlili fungování 
a systém odvodnění celého klášterního kom-
plexu. Průvodce, pan Miroslav Berka, objasnil 
v nejkrásněji vyzdobené místnosti, v kapitulní 
síni, návštěvníkům námět  nástropní fresky, 
která oslavuje Pannu Marii jednotlivými mod-
litbami z loretánské litanie. Krásu maleb pl-
zeňského rokokového malíře Františka Julia 

Luxe z let 1754-56, který chotěšovský klášter 
vyzdobil, nám nad hlavním schodištěm přiblížil 
pan Jiří Poslední. Klášterní muzeum, nabízející 
návštěvníkům  pohled do časů minulých, vznik-
lo hlavně díky úsilí pana Jaroslava Cuřína, kte-

rý již přes třicet let neúnavně bojuje o záchranu 
chotěšovského kláštera - tohoto vzácného kle-
notu plzeňského kraje.

Krásné sobotní odpoledne přilákalo do kláš-
tera také spoustu dětí, pro které připravilo sou-
těže a hry několik dobrovolníků, Agentura Svět 
dětí a skupina historického a scénického šermu 
Equites Coronae Carolinae.

O bezpečnost a ochranu všech návštěvníků 
se bezchybně starali Skautská ochranná služba 
a  Sbor dobrovolných hasičů Chotěšov.  Velmi si 
také vážíme pomoci a spolupráce s Občanským 
sdružením Klášter Chotěšov, Salesiánským stře-
diskem mládeže Plzeň a s Osvětovou besedou 
Chotěšov. Také další organizace, jednotlivci 
a hlavně návštěvníci, kteří se podíleli na zdaru 
této akce přispěli k tomu, že chotěšovský kláš-
ter je místo, které opět ožívá a žije, pod ochra-
nou bl. Hroznaty a pod ochranou Boží.  

Za občanské sdružení Chotěšovská vlna 
Stanislav Tomanec

Večer pro klášter Chotěšov V.

Beze škody se obešel požár lesní školky v lesíku za ulicí V Zátiší. Zřejmě 
nedbalost byla příčinou požáru, který ve čtvrtek 2. srpna 2007 likvidovali 
dobrovolní hasiči ze Zbůchu a profesionálové z Nýřan. Plameny byly zlik-
vidovány po 45 minutách a úplně zlikvidovány asi po hodině. 

Znovu pak v tomto lesíku hořelo ve středu 29. srpna 2007 a s velkou 
pravděpodobností nešlo o nedbalost, ale o úmysl. Dobrovolní hasiči a pro-
fesionálové likvidovali požár od půl třetí do čtvrté hodiny ranní. Dále pak 
se během prázdnin ještě několikrát hořelo v lese za „ Prachárnou“.

Ve středu 5. září 2007 v odpoledních hodinách zaútočil volně po-
bíhající pes bojového plemene na návsi před poštou na slečnu Lucii Ve-
čeřovou a jejího psíka. Nerovnému zápasu přihlížela zpovzdálí hrstka ob-
čanů. Na pomoc napadené dívce se vydala paní Jana Vladařová se sy-
nem Lukášem, ale nepodařilo se jim psa odehnat. Následně se pak ne-
známému muži v montérkách a starostovi obce podařilo odtrhnout psa 
od napadené dívky, aby mohla utéci a schovat se na poště. Přivolaný lé-
kař MUDr. Kresa pak dívku ošetřil. Po té pes utekl a napadl ještě před do-
mem č.p. 83 pana Matějku, který šel s dcerou a malým vlčákem směrem 
k návsi. Mezitím již byl kontaktován majitel psa z Hornické ulice, který si 

jej odchytl. K případu byla přivolána policie z oddělení v Nýřanech. Pa-
tří se poděkovat všem lidem, kteří pomáhali napadené dívce a prokázali 
tak lidskost a statečnost při této nelehké situaci.

Mimořádná událost zaměstnala v neděli 14. září 2007 dobrovolné ha-
siče ze Zbůchu a profesionály z Nýřan. Kolem poledne zasahovali v Luč-
ní ulici, když pan J.Ž. při výkopových pracích prosekl přívod plynu do 
svého domu. Hasiči zabezpečili nebezpečnou zónu a skrápěli místo úni-
ku. Z domu bylo evakuováno osm osob. Unikající plyn uzavřeli pracovníci 
plynáren ve spolupráci s hasiči.

Ve čtvrtek 20. září 2007 kolem třetí hodiny ranní zjistil pekař za-
vážející rohlíky do potravin na návsi, že se někdo pokusil vloupat do pro-
dejny. Přivolaná hlídka policie včetně majitele obchodu pana Josefa Ho-
dana zjistila, že byla vyloupena zadní rampa prodejny. V dopoledních ho-
dinách téhož dne zjistili členové SDH Zbůch, že byla rozlomena fabka u 
jedněch dveří hasičské zbrojnice. Neznámý pachatel si odnesl výzbroj ha-
sičů v hodnotě 80.000.- Kč.

Jiří Hájek, starosta

Z černé kroniky obce
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Mezi organizace, které jsou po celý rok ak-
tivní, patří místní svaz důchodců. Schází se 
pravidelně každých 14 dní v prostorách obec-
ního úřadu. Pokaždé, během těchto setkání, 
která trvají většinou dvě hodiny při kávě a po-
hoštění, , si nestěžují na 
své nemoci, jak by kaž-
dý předpokládal, ale 
naopak plánují různé 
akce, kterými si chtě-
jí zpříjemnit chvíle své-
ho seniorského věku. 
Mezi takové akce patří 
občasná hudební před-
stavení s tancem v Plz-
ni, či jim podobné akce  
přímo ve školní jídelně, 
kam si zvou hudební 
duo pod vedením pana 
Táflíka. 

 Nesmím zapomenout 
ani na pravidelné ce-
lodenní autokarové zá-

jezdy po naší vlasti. Až budete číst tyto řádky, 
budou mít za sebou výlet do jižních Čech, kon-
krétně na zámek Hluboká.Přejme jim do další 
činnosti mnoho zdraví a životního elánu.

 R. Hrdlička                                                                                          

Společenská kronika

SVAZ DŮCHODCŮ

2.6.2007 slavíme spolu s ostatními dětmi 
Dětský den, který nám připravili naši hasiči spo-
lu s OÚ, HZS a policií ČR za hasičskou zbroj-
nicí. Počasí nám přálo a tak jsme se mohli tě-
šit ze spousty atrakcí, ukázek a soutěží. Na zá-
věr nás čekala zábava za doprovodu Malého 
Hudebního Tria.

 16.6.2007  Někteří členové se zúčastnili 
zájezdu na Hasičské slavnosti do Litoměřic.
Zájezd pořádala  SDH Tlučná.

23.6.2007 jsme hromadně uskutečnili výlet 
do bazénu na Slovanech v Plzni, kde jsme si za-
plavali a řádně vydováděli.

30.6.2007 pořádáme IX.ročník Memoriálu 
Jana Motyčky. Družstvo mladých hasičů získává 

druhé místo. Vítězem kategorie mužů se stává 
družstvo z Červeného Újezda.

4.-8.7.2007 vyráží většina členů na sou-
středění do autokempu ve Kdyni. Moc jsme si 

odpočinuli a na to, že jsme takovéto soustředění 
konali po 15 letech, se celkem vydařilo.

11.8.2007 Výlet na tradiční Domažlické slav-
nosti, účast skromná, ale v době dovolených se 
není čemu divit.

18.8.2007 Tradiční soutěž Zbůšská Osma 
dopadla také dobře, družstvo dětí zvítězilo a celé 
odpoledne jsme se dobře bavili. Na závěr nás vy-
zvalo družstvo z Ohůčova na přátelské utkání ve 
fotbale. Fotbal jsme vyhráli, ale ta hasičina!!!   

Činnost hasičů od června do září 2007

26. 8. 2007 Výlet na výstavu Země Živitelka 
do Českých Budějovic se mimořádně vydařil. 
Účast byla veliká a ve vlaku jsme si užili spous-
ty legrace.Výstava je pro každého velký zážitek 
a doporučujeme všem. Zpáteční cesta se také 
vydařila, ale síly nás pozvolna opouštěly a tak 
posilněni spánkem jsme v pořádku dorazili do 
svých domovů

5.9.2007 provádíme velký úklid hasičské 
zbrojnice, abychom měli techniku a výstroj při-
pravenou na podzimní období.

12.9.2007 jedeme na exkurzi do HZS Čes-
kých Drah  depo Plzeň.  

20.9.2007  se do hasičské zbrojnice vloupal 
neznámý pachatel a odcizil radiostanici a elek-
trocentrálu ze zásahového vozidla. Škoda se 
blíží ke 100 000 Kč.Vozidlo bylo dočasně vy-
řazeno ze zásahové pohotovosti.  

  Po dobu prázdnin jsme zasahovali při požá-
ru lesa „U Prachárny“ a to ve dvou případech, 
při požáru porostu a odpadků za haldou, požár  
prostor sklepních kojí bytovky u Prefy, dvakrát 
hořel les u Starého dolu. Poslední zásah jsme 
provedli při úniku plynu v Luční ulici.                            

Připravujeme se na poslední část roku, kdy 
nás čeká ještě několik soutěží a také školení 
řidičů, školení velitelů a strojníků.V polovině  
října chceme zakončit cvičební rok malým po-
sezením u táboráku, kde jako vždy probereme 
všechny detaily uplynulého roku.

PDF created with pdfFactory Pro trial version www.pdffactory.com

http://www.pdffactory.com
http://www.pdffactory.com

